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شورای امنیت سازمان ملل در مدیریت تحولات سوریه و پیدا کردن 
راهی برای حل بحران به بن بست رسید و نشان داد که قادر به اداره پرونده 
امنیتی و سیاسی سوریه نیست. این موضوع از یک طرف به شرایط حاکم 
بر این نهاد که زمانی مهمترین نهاد امنیتی جهانی تلقی می شد بازمی گردد 
و از سوی دیگر به نادرست بودن نگاه شورای امنیت و بقیه ارگان سازمان 
ملل به ســوریه بازمی گردد و از این رو به نظر می آید شــورای امنیت و 
سازمان ملل در آینده نیز قادر به تاثیرگذاری بر پرونده سوریه نیستند. اما 
درخصوص تحولات سوریه و چرایی شکست سازمان ملل و شورای امنیت 

نکات مهمی وجود دارد: 
1- کاملا واضح است که شورای امنیت در درون خود با تعارض مواجه 
اســت. روابط آمریکا، اروپا و روسیه که بر پایه نفرت و اعمال محدودیت 
استوار است، عملا شورا را از تاثیرگذاری انداخته و به یک نهاد تشریفاتی 
تبدیل کرده است. روابط سه عضو غربی شورا - یعنی آمریکا،  انگلیس و 
فرانسه - با روسیه بعد از ماجرای اوکراین بشدت متشنج شده است. هم 
اینک از یک طرف غربی ها و از طرف دیگر روسیه )گاهی به همراه چین( 
اجازه نمی دهند طرحی در شــورا به سرانجام برسد که در بردارنده منافع 
بزرگ برای طرف مقابل و یا خســارت محدود برای خود و یا مؤتلفین آنها 
باشد با این وصف شورا فقط می تواند در پاره ای از موارد غیرمهم وارد میدان 
شــود و ناچار است در موارد مهم ماه ها و بلکه سال ها به رایزنی بپردازد و 
بــرای تصویب، راه حل خود را پی در پی تنزل دهد و در عمل به مصوبه ای 

غیرموثر تبدیل نماید.
بر این اساس بعضی از نظریه پردازان معتقدند اساسا عمر »شورای امنیت 
سازمان ملل«  به پایان رسیده و هم اینک تصمیم گیری در خصوص موارد 
مهم به ساختارهای دو یا چند جانبه ای که الزاما ارتباطی با این شورا ندارند، 
ســپرده می شود. گفت وگوهای دو جانبه روسیه - آمریکا و کنفرانس های 
سوریه و دهها مورد دیگر براین اساس قابل بحث هستند. بعضی هم معتقدند 
رای منفی انگلیس به تشکیل ارتش مشترک کشورهای عضو اتحادیه اروپا 
براساس نگرش پایان یافتن دوره نهادهای سنتی جمعی صورت گرفته و 
طلیعه یک تحول استراتژیک در روند تصمیم گیری بین المللی می باشد و 
بعضی پیش بینی کرده اند که نه تنها اتحادیه اروپا بلکه سازمان پرآوازه  ناتو 

هم در معرض فروپاشی طی 5 تا 10 سال آینده است.
2- شــورای امنیت و دبیرکل سازمان ملل مواضع کاملا جانبدارانه ای 
نسبت به گروه های  تروریستی دارند و این نه تنها کمک کننده به جریان 
تروریســم است بلکه ماهیت میانجی گرانه و فیصله بخش سازمان ملل و 

شورای امنیت را از بین برده است.
همین هفته پیش و در نطق افتتاحیه مجمع عمومی ســازمان ملل، 
بان کی مون دولت سوریه را مسئول کشتار مردم این کشور معرفی کرد و 
در واقع به تروریست هایی که طی هفته های اخیر با شکست های سنگینی 
مواجه شده بودند، دلگرمی داد! یکی-دو روز پس از این نطق، شورای امنیت 
درصدد برمی آید درباره سوریه به راه حلی برسد و بطور طبیعی نرسید پس 
کاملا واضح است که شورای امنیت چه به لحاظ سقوط اخلاقی و چه به لحاظ 
از هم گسیختگی قادر به اثرگذاری بر روندهای مهم و مخاطره آمیز نیست و 

لذا در راه حل سیاسی باید چشم ها را به نقطه دیگری دوخت.
3- بن بست مذاکرات در شــورای امنیت به میزان زیادی به بن بست 
مذاکرات بین  دو عضو کلیدی تر آن - آمریکا  و روسیه -برمی گردد. آمریکا 
طی ماهها به خصوص هفته های اخیر تلاش گســترده ای کرد تا طیف های 
مختلف سوریه را پای میز بیاورد و تا حدی هم موفق شد اما ادبیات و عمل 
آن به گونه ای بود که شرایط توافق واشنگتن-مسکو را از هم پاشاند  و آنچه 

به جای ماند بگو - مگوهای تند مقامات مسکو و واشنگتن بود.
قضایای اخیر نشــان داد که آمریکا آنگاه از گفت وگوی سیاســی به 
جای توسل به زور سخن می گوید که همه زورهای خود را زده و به نتیجه 
نرســیده است و گفت وگوی سیاسی را با هدف گرفتن فرصت برای تغییر 
شرایط میدان مطرح می کند. کما اینکه آمریکایی ها درست در وسط مباحث 
سیاسی، آنگاه که دریابند از این مباحث نتیجه قابل قبولی بیرون نمی آید، 
به طرفهًْ العینی آن را برهم می زنند. آمریکا روسیه را تحت فشار قرار داد 
تا طرف قدرتمند بحران ســوریه یعنی جبهه مقاومت را وادار به پذیرش 
آتش بــس هفت تا ده روزه در حلب نماید تا پس از آن بتوان روی راه حلی 
به توافق رسید. مقامات روسیه با ایران و سوریه و حزب الله وارد گفت وگو 
شده و توافق مشروط جبهه مقاومت را به دست آوردند و در نهایت علی رغم 
نگرانی مسکو، توافق آتش بس امضاء شد ولی زمانی که آمریکا دریافت از 
دل این آتش بس مشروط جز خود آتش بس بیرون نمی آید و دولت سوریه 
دست برتر خود را در حلب در حین اجرای آتش بس چند روزه حفظ خواهد 
کرد، به منطقه دیرالزور حمله کرد و با کشتن و زخمی کردن صدها عضو 
ارتش ســوریه به گروه داعش امکان داد تا با حمله به فرودگاه و منطقه  
حوالی آن به موقعیت نسبتا مهمی در این منطقه دست پیدا کنند هر چند 

خود فرودگاه سقوط نکرد.
4- آمریکا اخیراً موضوع فعال سازی جبهه جنوب را مطرح کرده است 
و اصرار دارد که این تهدید جدی تلقی شــود. فرمانده ارتش آمریکا سه 
روز پیش در یک اظهارنظر علنی اعلام کرد: »ممکن است به زودی شاهد 
عملیات بزرگ داعش در اســتان های قنیطره و درعا باشیم و این چیزی 
است که آمریکا را ناگزیر به مداخله بیشتر می کند.« اما اگر نیم نگاهی به 
جغرافیای جنوب سوریه بیاندازیم و به دلایل سکون نسبی جبهه جنوب 
توجه داشته باشیم، می توانیم بگوئیم به احتمال زیاد، فعال سازی جنوب یک 
بلوف  سیاسی است. باید به این نکته توجه داشته باشیم که بحث فعال سازی 
جنوب در شرایطی مطرح می گردد که دولت و ارتش سوریه و جبهه مقاومت 
حلقه های محاصره تروریست های مستقر در حلب را به شدت تنگ کرده اند. 
هم اینک همه جنوب و همه شرق حلب در اختیار ارتش سوریه است و بخش 
اعظم مناطق غربی هم طی روزهای اخیر به تصرف ارتش سوریه درآمده 
است و اساساً بحث آتش بس هم با هدف رهانیدن جبهه النصره و عوامل 
آن از محاصره پیش آمد. اما جدای از این بحث دلایلی وجود دارد که نشان 
می دهد فرمانده ارتش آمریکا به احتمال خیلی زیاد بلوف می زند؛ داعش 
میدان اصلی و حیاتی عملیاتی خود درعراق را موصل و در ســوریه، رقه 
تعیین کرده و انتقال از دیرالزور و رقه استراتژی آن را بر هم می زند. نکته 
دیگر این است که منطقه قنیطره به دلیل کوچکی و جمعیت کم نمی تواند 
بدیل حلب با حدود 3/5 میلیون نفر جمعیت و نزدیک به 50 هزار کیلومتر 
مربع مساحت بشود. نکته سوم این است که منطقه قنیطره در مجاورت 
رژیم صهیونیستی است و لازمه پذیرش فعال شدن عملیات های نظامی 
در این منطقه، پذیرش درگیر شدن رژیم صهیونیستی در بحران و انتقال 
بحران از سوریه به مناطق مرکزی و شمالی فلسطین است. آمریکا به خوبی 
می داند که تحرک تروریســت ها در جنوب سوریه، تحرک ویژه نیروهای 
سپاه پاسداران و حزب الله لبنان را در پی می آورد و این به معنای استفاده 
نیروهای جبهه مقاومت از شرایط آنارشی ناشی از جنگ جنوب خواهد بود. 
این در حالی است که هیچ تضمینی وجود ندارد که در این شرایط جنوب 
لبنان که منطقه عملیاتی حزب الله به حســاب می آید، به خط عملیاتی 
قنیطره ن پیوندد و دامنه درگیری را به مرزهای مشترک لبنان و فلسطین 
نیز سرایت ندهد. موضوع مهم دیگر این است که عملیات در جنوب برای 
ارتش و نیروهای مقاومت بسیار آسان تر، کم هزینه تر و سریع تر می باشد 
چرا که برخلاف حلب، قنیطره جمعیت آنچنانی ندارد و خارج کردن مردم 
آن در شرایط بحرانی برای دولت سوریه امکان پذیر است. در این شرایط، 
بمباران های نیروی هوایی آسان تر صورت می گیرد و حال آنکه در مناطق 

شمالی وضعیت چندان آسان نیست.
به این نکته هم باید توجه کرد که مهمترین مشــکل که آمریکا را از 
دستیابی به موفقیت در جبهه شــمال باز داشته است، ناتوانی آمریکا از 
مدیریت عملیات در روی زمین سوریه و به عبارتی فقدان متحدین کارآمد 
بوده است. آمریکا نمی تواند این مشــکل را با جابجایی جبهه حل کند. 
امکانات عملیاتی آمریکا در جنوب کمتر از امکانات آنها در شــمال است 
چرا که در نزدیکی مرزهای شمالی سوریه پایگاه اینجرلیک قرار دارد. این 
در حالی است که تروریست هایی که در جنوب با آمریکا هم پیمانی دارند، 
از موقعیت و شــمار کمتری برخوردارند و امکان تزریق حجم وسیعی از 

نیروهای تروریست هم در زمان کم امکان پذیر نیست.
بنابراین باید گفت فرمانده ارتش آمریکا پس از شکست کشورش در 
پروسه امنیتی و پروسه سیاســی از چیزی سخن گفته است که با توان 

عملیاتی آمریکا در سوریه فاصله زیادی دارد.
پرونده سوریه در عین حال پیچیدگی هایی دارد و از این رو فقط کسانی 
می توانند چشم به آینده بدوزند که در مسیر خود استقامت داشته باشند 
و سختی های راه را بر خود هموار نمایند. فراموش نکرده ایم که حدود پنج 
ســال پیش تقریباً در مورد حتمی بودن سقوط دولت سوریه و جدا شدن 
این کشور از جبهه مقاومت اتفاق نظر وجود داشت در حالی که امروز همه 
اتفاق نظر پیدا کرده اند که فشــار خارجی و جریان تروریستی نمی تواند 

سوریه راتغییر دهد.

سوریه شورای امنیت را 
متلاشی كرده است

چاره كار

سعدالله زارعی

* در طول سال های درخشان دفاع مقدس، اکثر مدیران اجرایی و فرماندهان 
جنگ را جوانان تشکیل می دادند ولی از زمانی که به جای مدیران جوان، از 
مدیران بازنشسته و تغییر مد و چهره داده بهره جستیم به جای پیشرفت، 

پسرفت و به جای سود، ضرر کردیم.
مرادی چناری- رشت

* خطاب به دشمنان بنویسید نظام سربازان بی شماری دارد که دل را فقط 
به خدا بسته اند. به همین دلیل در دل همه مردم جا پیدا کرده اند.

0916---8410
* امنیت کشــور برای بنده به حدی اهمیت دارد که حاضرم منزل خود را 
فروخته در بیابان چادر بزنم ولی دولت با پول فروش منزلم موشــک تهیه 

کرده و به دفاع بپردازد. خداوند سپاه و ارتش را برای ما مردم حفظ کند.
0912---3430

* وقتی تصویر نرگس اسماعیلی فرزند شهید مدافع حرم را مشاهده کردم که 
چگونه مزار پدرش را در آغوش کشیده بی اختیار گریستم. مفهوم عزت آفرینی 
برخلاف گفته برخی نخبگان که آن را به برجام بی دستاورد نسبت می دهند، 

برای یک کودک تازه دبستانی قابل درک تر است.
0912---8463

* سایه جنگ را دلاورمردان مدافع حرم و نیروهای مسلح مقتدر و رهبر حکیم 
و فرزانه با تدبیر خود از سر کشور دور می کنند نه دوستی و رفاقت با شیطان 
بزرگ! نه آنان که ثمره تلاششان پر کردن قلب راکتور اراک با سیمان بود.
غلامرضا محمودی- مشهد مقدس

* روزنامه های زنجیره ای در تاریخ 7/1 تیترشــان این بود که آمریکا مجوز 
فروش هواپیماها را به ایران صادر کرد! اما نگفتند که چقدر خوار شدیم که هم 
پول باید بدهیم و هم منت بکشیم تا کدخدا و شیطان را از خود راضی کنیم!
0918---0531

* از کیهان بابت پیگیری پرونده فســادهای مالی مثل پرداخت حقوق های 
نجومی به بعضی از مسئولان و مدیران دولتی تقدیر و تشکر می کنیم. اگر 
در دولت و بعضی ها دوســت و دشمن را اشتباه گرفته اند ولی کیهانی ها در 

مقابله با دشمنان نظام مقاوم ایستاده اند و حوادث را رصد می کنند.
0915---1648
* در ازای عقب نشینی های مسئولین دولتی و انجام تمامی تعهدات خود در 
بتن ریزی هسته ای و...، حال که طرف مقابل با بدعهدی و خباثت خواسته های 
ما را تأمین نکرده، مشاهده می شود که مسئولان ما به جای قاطعیت، دست 
طلب به سوی اروپایی ها و آمریکای شیطان بزرگ دراز کرده اند که مشکل 

ارتباط بانکی را در امر تجارت حل کنند.
0935---6048

* ســخنرانی در ســازمان ملل فرصت خوبی بود کــه آقای رئیس جمهور 
بدعهدی های آمریکا را علنی می کرد و از مطالبات برحق ملت ایران سخن 
می راند ولی افســوس که ایشــان قدر این فرصت ها را نمی داند و نمی تواند 
آن  گونه که باید و شــاید از حق و حقــوق ملت در مجامع بین المللی دفاع 

شجاعانه نماید.
0912---8853

* ای کاش این آرزوی ما تحقق می یافت که آقای روحانی ریاســت محترم 
جمهوری در دیدارهای خود با خارجی ها به ویژه مسئولان کشورهای غربی 

از موضع قدرت صحبت کند.
0912---3430

* چرا دولت در مورد سرمایه گذاری کشورهای خارجی در ایران پسابرجام، 
رقمی را که آنان سرمایه گذاری کرده اند اعلام نمی کند؟ ضمنا مگر قرار نبود 
بعد از امضای برجام تنها راه مشارکت با غرب انتقال تکنولوژی به ایران باشد؟
رضا قراتپه

* وضعیت اســفبار و افسارگسیخته رســانه های مجازی و غفلت برخی از 
متولیان امر باعث شــده که مهار ذهن جوانان ما را این رســانه ها در دست 
بگیرند و قدرت تفکر و تعقل را از آنها بربایند و حالا صدای آموزش و پرورش 

این دولت هم دربیاید.
0930---2245

* آقایان دولتی مدعی رســاندن تــورم از 45 درصد به 8/5 درصد به طور 
شفاف با حضور منتقدین دلایل متقن خود را ارائه نمایند تا برای مردم روشن 
شــود وقتی کشور در حال رکود، گرانی، بیکاری به سر می برد و کارخانه ها 
یکی پس از دیگری ورشکسته می شوند و دولت نیز بیش از 3 سال از عمر 
خود را صرفا به موضوع هسته ای و سفرهای نیویورکی اختصاص داد، فیتیله  
مســکن مهر را پایین کشــید و... چگونه تورم خود به خود تک رقمی شد؟ 
جیب مردم که این سخن دولت را تایید نمی کند. کنتور برق 3 فاز خانگی 
از 200 هــزار تومان به دو میلیون و نیم افزایش می یابد این چطور با تورم 

تک رقمی سازگار است و...
اسدی- خمین

* امثال بنده که عروسی دخترانشان نزدیک است ولی به دلیل ناتوانی مالی 
خجالت می کشــند به روی دختر خود نگاه کنند در کشور زیادند. مدت ها 
برای اداره آب و فاضلاب شهرستان اصفهان کار کرده ام ولی پول کارگری ام 

را نمی دهند.
0913---6485

* بعد از چندین سال کارگری مشخص شده که کارفرما حق بیمه ما کارگران 
را برای مدتی پرداخت نکرده است. چرا اکنون تاوان این کوتاهی را باید کارگر 
بیچاره ای مثل بنده بپردازد. درخواست داریم سازمان تامین اجتماعی یک 
راهی جلوی ما کارگران بگذارد تا این اجحاف در حق کارگر صورت نگیرد.
0903---7363

* محیط زیست به جای تعطیلی مدارس به خاطر آلودگی هوا، از مسئولان 
بخواهد که یارانه مترو، اتوبوس شــرکت واحد و... را پرداخت کنند تا مردم 

مجبور نباشند از خودروی شخصی استفاده کنند و بر آلودگی بیفزایند.
0912---3104

* به آقای نوبخت عرض می کنم ما بازنشستگان از خیر پاداشمان گذشتیم 
فقط شما لطف کنید یک ماه از این حقوق های نجومی آقایان ذخایر به ما 
پرداخت کنید تا تمام اقساط عقب افتاده و مشکل جوانان دم بخت خود را 

حل کنیم و از مستاجری هم خلاص شویم.
0916---2805

* ما ثبت نام کنندگان مسکن مهر پردیس تهران دستمان به جایی نمی رسد. 
تمــام تعهدات خود را انجــام داده ایم ولی واحدهای مســکونی را تحویل 
نمی دهند، خیلی راحت به حق و حقوق مردم اجحاف می شــود و کسی به 

کسی نیست.
0990---6708
* انتظار می رود مطبوعات دلسوز به حال مردم، گزارش جامع و کاملی 
در خصوص وضعیت بی سر و سامان پروژه مسکن مهر پردیس تهیه و 
منعکس کنند. در این دولت خیلی از امیدها به ناامیدی تبدیل شــده 

است.
0921---2854

* شرکت های کاریابی خصوصی با شماره های ثبت فاقد مجوز، به راحتی از 
مردمی که جویای کارند کلاهبرداری می کنند. چند بار با معرفی برخی از 
آنها و هر بار با هزینه 120 هزار تا 150 هزار تومان به آدرســی که واقعیت 
خارجی نداشت معرفی شدم! چرا دستگاه های مسئول با چنین شرکت های 
متخلف برخورد نمی کنند؟ نیــروی انتظامی به وزارت  کار احاله می کند، 

وزارت کار به سازمان دیگر...؟!
یک کارگر جویای کار

* افزایش سرسام آور جرائم رانندگی بدون در نظر گرفتن شرایط اجتماعی، 
اقتصادی، معیشتی و استانداردهای لازم و الگوبرداری کورکورانه از کشورهای 
اروپائی، موجب تحمیل فشــار مضاعف بر مردم شده است. آقایان مسئول 

به داد مردم برسند!
0912---8949

* سیم کارت اعتباری همراه اول داشتم که بعد از مدتی مخابرات آن را قطع 
کرد. علت را پرسیدم گفتند چون مدتی شارژ نکرده ای؟! آیا این هم قانون 
جدیدی اســت که شما به دلائل مختلف )مشکلات جسمی، سفر خارجی، 
و...( نتوانی از تلفن همراه خود استفاده کنی باید آن را قطع و یا به دیگری 

واگذار نمایند؟!
0912---5948

برخی می خواهند شورای انقلاب فرهنگی
به تصمیم نرسد یا تصمیم اجرا نشود

دبیر شــورای عالی انقلاب فرهنگی خبر داد کسانی می خواهند این شورا 
به تصمیم نرسد یا تمهیدی برای اجرای سیاست های مصوب آن فراهم نشود.

محمدرضا مخبر دزفولی در مصاحبه با روزنامه صبح نو گفت: اینکه هشدار 
و نگاه آقا درباره تهاجم فرهنگی دشمن، نگاه غالب بر مجموعه مسئولان کشور 
بوده اســت یا خیر، باید بگویم هیچ وقت چنین نبوده اســت. نه اینکه برای 
مسئولان دغدغه نبوده، نه اینکه نگرانی نبوده یا توجه برای برنامه  ریزی نبوده، 
تمام اینها بوده اما نگاه غالب وقتی شکل می گیرد که استراتژی ها تدوین شده 
باشــند، سیاست ها متناسب با این استراتژی ها تعریف شده باشند و بر اساس 
این برنامه ریزی، اعتبار و بودجه تعیین شده باشد. لذا می بینیم ستاد مستقلی 
که بتواند پایش کند دشمن چه کار می کند و ما باید در مقابل چه کار کنیم، 
هیچگاه شــکل نگرفته اســت. اگر هم تلاشی شده تلاش هایی است که از سر 

دلسوزی انجام گرفته است.
وی در پاسخ به این سؤال که »یعنی فرهنگ اولویت دولت ها نیست؟ دولت ها 
نفوذ فرهنگی را نپذیرفته اند؟« می گوید: بله اولویتشان نبوده است. یک دولت 
روی کار می آید و اعلام می کند محور کار من سازندگی و اقتصاد است؛ دولت 
بعدی روی کار می آید و می گوید محور کار من فضای باز سیاســی است. یک 
دولــت دیگر می آید می گوید من در حوزه عدالت می خواهم کارهایی را انجام 

دهم. برای دولت بعدی مسئله دیپلماسی و روابط بین الملل اولویت است.
در منظر رهبر معظم انقلاب، فرهنگ جزو اولویت های اول و دوم بوده، در 
حالی که برای دولت های مســتقر، فرهنگ اولویت های آخر بوده است. یعنی 
فرهنگ در نگاه دولت ها مهجور است. ما در شورای عالی انقلاب فرهنگی این 

اشکالات را می بینیم.
خبرنگار می پرسد: »شاید سیاست دولت ها بر این بوده که جلسات شورای 
عالــی انقلاب فرهنگی را به ســمت موضوعات کم اهمیت تر منحرف کنند، یا 
به اشــکال مختلف این شورا را در حاشیه نگاه دارند« و مخبر می گوید: این را 
نمی توانم نفی کنم. اگر نفی کنم خلاف واقع گفته ام. در مقاطع مختلف چنین 
مســیرهایی هم بوده است. بگذارید اینگونه بگویم، همه در لسان و قول قبول 
دارند شورای عالی انقلاب فرهنگی محور تحولات علمی و فرهنگی کشور باید 
باشــد، اما در عمل ممکن اســت افراد یا بخش هایی در جا بزنند، یا باور قبلی 
نداشته باشند یا از مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی تفسیر دیگری بکنند.

... ممکن است تلاش شود شورای عالی انقلاب فرهنگی ابزار اجرایی شود. 
هیچگاه شورای عالی انقلاب فرهنگی وظیفه اجرا نداشته است. ممکن است تلاش 
شود این شورا تبدیل به نهادی شود که چهار تا سیاست بنویسد و تمهیداتی 
برای طراحی و اجرای آن وجود نداشته باشد. چنین چیزی نه نظر امام راحل 

بوده و نه نظر رهبری انقلاب است.
وی تصریح کرد: شــورای عالی انقلاب فرهنگی باید بتواند از صفر تا 100 
یک مصوبه را پایش و نظارت کند و اگر جایی دید اشکالی در اجرا وجود دارد 
برای رفع اشــکال مداخله کند. یک عده فقط می خواهند شورای عالی انقلاب 
فرهنگی در حد همین چند سطر سیاست گذاری باقی بماند و تصمیمی از شورای 
عالی انقلاب فرهنگی خارج نشــود. در حالی که شورای عالی انقلاب فرهنگی 
قرارگاه اســت. قرارگاه تعریف دارد. شورای عالی انقلاب فرهنگی قرارگاه خط 
مقدم نیســت، قرارگاه مرکزی است و این قرارگاه باید قرارگاه های خط مقدم 
را تعریف کند. در اینجا تعبیر رهبر انقلاب این بود که بســیاری از دســتگاه ها 
باید به قرارگاه خط مقدم شورای عالی انقلاب فرهنگی تبدیل شوند؛ یعنی اگر 
تصمیمی گرفته شد و کاری قرار شد انجام بگیرد تحت امر قرار بگیرند؛ اما این 

اتفاق در عمل نیفتاده است.
انکار بدعهدی آمریکا

با وجود تأکید روحانی و ظریف!
محمد هاشمی می گوید آمریکا به تعهدات برجامی خود عمل کرده و اینکه 
گفته شود طرف مقابل به تعهدات برجامی خود عمل نکرده محل بحث است.

رئیس دفتر هاشــمی در مصاحبه با ایرنا گفته است: اینکه گفته می شود 
طــرف مقابل به تعهدات برجامی خود عمل نکرده هم محل بحث اســت. اولاً 
برجام بین 6 کشــور با ایران بود. آنچه در برجام تعریف شده روابط 6 کشور با 
یک کشــور اســت نه روابط بین ایران و آمریکا. در سفر اخیر آقای صالحی به 
اروپا هم مسئول این اتحادیه گفت هم ما و هم ایران بخش زیادی از تعهدات 

برجامی خود را عملی کرده ایم.
وی می افزاید: اما درباره نوع عملکرد آمریکا در برجام! سؤال اینجاست که 
آیا موارد این بدعهدی مربوط به تعهدات برجامی آمریکاست یا روابط دوجانبه 
کشــور؟! طی این مذاکرات روابط ما با آمریکا تغییری نکرد و حتی بدتر شــد. 

شاهدیم که از دو طرف موضع گیری های سختی علیه یکدیگر می شود.

هاشمی گفت: ما در لبه پرتگاه جنگ بودیم. دولت روحانی موفق شد جلوی 
جنگ را بگیرد.

وی همچنین در مورد وضع ســلامتی هاشــمی گفته است: من که برادر و 
بسیاری اوقات کنار ایشان هستم هیچ ناراحتی از ایشان ندیدم. ایشان هنوز هم 

پله های ساختمان را خیلی سریع بالا می روند.
یادآور می شود اخیراً حتی آقایان روحانی و ظریف و صالحی  نیز به صراحت 
گفتند »آمریکا بدعهدی می کنــد و به خاطر همین بدعهدی و تهدیدهای ضد 
برجامی آمریکا، 8 ماه پس از اجرای برجام، هیچ بانک بزرگ اروپایی با ایران کار 
نمی کند«. اما متأسفانه محمد هاشمی بد عملی آمریکا را نه به نقض عهد بلکه 
به روابط نسبت می دهد. با چنین توجیه گری هایی، آمریکا چرا باید نگران نقض 
تعهدات خود باشد؛ درحالی که طیفی مشغول بزک خباثت های آمریکا هستند؟!
از سوی دیگر اگر برجام به خوبی درحال اجراست، پس چرا حتی یک بانک 
بزرگ اروپایی نتوانســته با ایران کار کند؟ بخش اصلی برجام که مورد توقع ما 

بود، لغو تحریم های اصلی بود که عملی نشده است.
اما درباره ادعای »بودن کشــور در لبه پرتگاه جنگ« نه آقای هاشــمی و نه 
هیچ مدعی دیگری توضیح نمی دهد که براســاس کدام اسناد و مدراک و قرائن 

می گویند کشور بر لبه پرتگاه جنگ بود؟!
از اختلاس نجومی تا سوداگری مسکن
بانک ها تبدیل به معضل اقتصاد شده اند

» به نظر می رســد در حالی که بانک ها باید حلال مشکلات اقتصادی باشند 
در سال های اخیر خود تبدیل به مشکل و معضل شده اند. دراین باره می توان رد 
پای بانک ها را در معضلات اقتصادی کشور مشاهده کرد. از اختلاس های نجومی 
که منشــاء آن بانک ها بوده تا اخلال در بازار ارز و ســکه یا فیش های نجومی و... 

همیشه پای یک بانک در میان بوده است.«
ســایت فرارو می نویســد: اخیرا برخی از فعالان بازار مسکن عنوان کردند: 
بانک های خصوصی و موسسات مالی و اعتباری اقدام به خرید واحدهای مسکونی 
با عمر کمتر از ســه ســال در نقاط مختلف تهران و دیگر کلانشهرها کرده اند تا 
خانه هــا را در دوره رونق با قیمتی نجومی و حداقل تا 50 درصد بالاتر از قیمت 

خرید واحدهای مسکونی در دوره رکود بفروشند.
بایزید مردوخی مشــاور وزیر کار گفت؛ باید دید انگیزه افراد صاحب سرمایه 
از تاســیس بانک چیست. آیا انگیزه اینها دریافت یک سود منطقی و قابل قبول 
اســت یا می خواهند ســیصد میلیارد آنها در عرض یک سال هزار میلیارد شود. 
بنابراین دستگاهی که مجوز تاسیس بانک می دهد و نظارت می کند باید دقت کند 

که این افراد سوداگری را در حد معقول انجام دهند که ظاهرا اینگونه نیست.«
مردوخی در پاسخ به این سوال که آیا می توان گفت وضعیت معیوب بانک ها 
ناشــی از وضعیت معیوب اقتصاد کلان کشور است؟، گفت: »خیر؛ بانک ها باید 
مشکل گشا باشند. بنده به خاطر دارم در یکی از قانون های پولی و بانکی گذشته، 
ورود بانک ها به حوزه سرمایه گذاری ای که منابع آن منجمد شده و از دور گردش 
نقدینگی خارج شــود ممنوع بود. اما امروز این اتفاق در بســیاری از بانک ها به 
دلیل همان رقابت شــدیدی که عرض شد روی داده است. به طور مثال بانک ها 
در ســال های اخیر در بخش مســکن، واردات، خدمات، تجارت خارجی و دلالی 
حضور پیدا کرده اند که البته باید انتظار داشــت با توجه به دقت و نظارت خوبی 
که وزارت اقتصاد دراین باره دارد و یکسری آماری  که می توان منتشر کرد، تمام 
ملامت ها بر سر بانک ها خالی نشود و گفته شود چقدر از منابع بانکی در بخش 
صنعت و کشاورزی و چقدر در بخش مسکن، دلالی و تجارت رفته است. آنگاه با 
تحلیل این آمار می توان گفت آیا اشکالی در ترکیب این منابع خارج شده از بانک 

وجود دارد یا خیر و سپس سیاست مورد نظر را اتخاذ کرد.«
مردوخی درباره پیامدهای فعالیت سوداگری  و بنگاه داری بانکها گفت: »وقتی 
بانک ها منابع خود را به طور مثال در بخش مسکن وارد می کنند و بخش مسکن 
دچار رکود می شود، به این معنا خواهد بود که بانک ها انتظار سودی داشتند که این 
سود برنمی گردد که بیشترین ضرر از این اقدام را خود بانک می برد چرا که نمی تواند 

پاسخگوی متقاضیانی باشد که با طرح های موجه خواستار تسهیلات هستند.«
وی ادامه داد: »ضرر بعدی این است که این اقدام بانک ها نوعی احتکار است 
که مثلا اقدام به ســاخت مســکن کرده یا در شرایط رکودی تعداد قابل توجهی 
مســکن با قیمت پایین خریداری می کنند. این کار هم برای بانک ها و هم برای 
بخش مسکن کشور ریسک بسیار بزرگی است، چرا که بانک ها به سهولت قیمت ها 

را پایین نمی آورند.«

تاجر نیا: اتفاقات بدتری را
در میان اصلاح طلبان پیش بینی می کنم

رئیس دوره ای شورای هماهنگی اصلاح طلبان اعلام کرد که برخی اصلاح طلبان 
اختلافــات را به حوزه عمومی کشــانده اند و اتفاقات بدتری را میان اصلاح طلبان 

پیش بینی می کنم.
علی تاجرنیا در مصاحبه با روزنامه آرمان گفت: با توجه به سابقه ای که در شورای 
هماهنگی دارم و اطلاعاتی که از نقطه نظرات بعضی از اعضای شورای هماهنگی 
دارم، مسائلی  که بعد از تصمیم شورای هماهنگی اتفاق افتاد، برای من کاملا قابل 

پیش بینی بود مضاف بر اینکه من اتفاقات بدتر از این را هم پیش بینی می کنم!
وی در پاسخ این سؤال که »از این بدتر« دقیقا به چه معناست؟! می گوید: به 
هر حال، مجموعه جناح مخالف اصلاحات با توجه به ابزارهای رسانه ای که در اختیار 
دارد، به نوعی سعی خواهد کرد که این شکاف میان اصلاح طلبان را تشدید کند، 
در این میان دوستانی هم حضور دارند که مستعد آن هستند که این اختلافات را 
طرح کنند و ســابقه چنین اقداماتی را هم در گذشته دارند! بنابراین فکر می کنم 
تا زمان رسیدن به موعد انتخابات، بعضی از دوستان بیش از پیش این اختلاف را 

به حوزه عمومی خواهند کشید.
تاجرنیا با این اعتراض مواجه شــد که »اما مخالفان شورای سیاستگذاری از 
جناح مخالف اصلاحات نیســتند و از قضا، بعضی از آنها از شخصیت های شناخته 
شــده اصلاح طلب هستند« و پاسخ داد؛ ببینید! شورای هماهنگی تمامی ظرفیت 
اصلاح طلبی نیست. همین الان، چند تشکیلات خارج از شورای هماهنگی وجود 
دارند که ظرفیت های آنها، اگر از احزاب داخل در شورای هماهنگی بیشتر نباشد، 

کمتر نیست.
بخش دیگر آن اســت که مباحث اختلافی هم همیشــه وجود داشته اما در 
دوره های گذشــته، همه ملتزم بودند که اگر تصمیمی گرفته شد و اکثریت به آن 
رای داد، مخالفان نیز بپذیرند. مانند آنچه در دوره قبلی شورای هماهنگی در باب 

ورود به شورای سیاستگذاری اتفاق افتاد در حال حاضر، وضعیت متفاوت است.
این بار اختلاف پیش آمده، جدی تر است. برخی از مخالفان شورای سیاستگذاری 
کسانی هســتند که در شورای سیاستگذاری دوره قبل حضور داشتند و تا سطح 

هیئت رئیسه هم پیش رفتند و در جلسات آن نیز شرکت می کردند.
با توجه به اینکه این اختلاف تنها در درون جبهه اصلاحات نیست، بعید نیست 

که در ماه های آینده بیش از پیش به اختلافات دامن زده شود.
عضو حزب اتحاد ملت می افزاید: من پیش بینی می کنم که بعضی از دوستان ما 
از مصوبه شورای هماهنگی تمکین نکنند. اگر این شورا، احساس کند تصمیماتی 
که اتخاذ می شود توسط اعضا تمکین نمی شود، طبق  آیین نامه نسبت به آنها عمل 
خواهد کرد. واقعیت این است تا زمانی که ما کار و رفتار حزبی نداریم، این مسئله 
ادامه خواهد داشت. متاسفانه در مجموعه اصلاح طلبان هم سعی شده که بسیاری از 
اختلافات با ریش سفیدی حل شود چون عمل کردن به آیین نامه هزینه هایی دارد. 
همیشه ترسیدیم که ایجاد و پرداخت این هزینه موجب کدورت شود اما من فکر 
می کنم چیزی که مهم تر هست این است که ما در هر انتخاباتی این اختلاف نظرها را 
داریم و همین امر باعث می شود که کار اجرایی و ستاد انتخاباتی ما به تاخیر بیفتد، 
ما نزدیک به چهار ماه اســت که در حال بحث روی موضوع شورای سیاستگذاری 
هســتیم. حدود دو ماه است که فقط موضوع شورای سیاستگذاری در دستور کار 
قرار داشــته است!  همین مسئله، ما را به لحاظ انتخاباتی، چند ماه عقب انداخته 
است.  فکر می کنم که در آینده، این امکان وجود دارد، که در ساختار و سیستمی 
که در جبهه اصلاحات وجود دارد پالایش هایی صورت بگیرد. این پالایش ها ممکن 
اســت در حوزه خروج برخی از افراد و یا ممکن است درباره متناسب سازی میزان 

تاثیر گذاری آن باشد.
تاجرنیا ضمن اعلام حمایت مشروط از روحانی در انتخابات 96 می گوید: احساس 
من این است که مجموعه ای که حلقه نخست رئیس جمهور محسوب می شوند، به 
صورت کامل و تمام عیار ملتزم به نگاه اصلاح طلبی نیستند. نکته بعدی این است 
که بخشی از بدنه دولت، مجموعه پیری است که آن نشاط و چابکی لازم را برای 
پیاده کردن شــعارهای رئیس جمهور ندارد؛ این موارد، نقدهایی است که به آقای 

رئیس جمهور وارد می شود.
وی افزود:  ما در پله اول با برخی مسائل ناگزیر مواجهیم. به جهت اینکه شاید 
جریانات سیاسی، نتوانند کاندیدای ایده آل خود را در فضای عمومی جامعه طرح 
کنند. همین امر چانه زنی گروه های مختلف را کاهش می دهد. مانع دوم این است 
که متاسفانه در تریبون های مختلف از »قدرت« و صاحب اثر بودن افراد، بدگویی 
می شــود حتی لفظ قدرت طلبی، امری منفی تلقی می شود... وقتی چنین نگرشی 
وجود دارد، این امکان وجود ندارد که افراد با یکدیگر صراحتا گفت وگو کنند. بنابراین 
اگر من اینجا اعلام کنم که ما از آقای روحانی سهم نمی خواهیم، بسیاری  آن را 
مثبت  تلقی می کنند. در حالی که من احســاس می کنم که این صحبت، سخنی 

رودربایستی گونه است. این نوع گفتار، نه تنها ممدوح نیست، بلکه مذموم  است.

یک شبکه کانادایی گزارش 
تیم  کرد که نشست محرمانه 
مقامات  و  کانادا  نخست وزیر 
به  ملل  ســازمان  در  عمانی 
آزادی »هما هودفر« منجر شد.

قاسمی«  »بهرام  دوشنبه  روز 
ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
ایران اعلام کرد که »هما هودفر« 
اســتاد بازنشســته دانشگاه های 
کانادا که بر اساس برخی اتهامات 
در ایران بازداشــت بود به دلایل 
انسان دوستانه از جمله بیماری، روز 
دوشنبه آزاد شد و از طریق کشور 

عمان به کانادا بازگشت.
 شبکه سی بی ســی کانادا در 
گزارشی نوشــت که یک نشست 
محرمانه در ســالن اصلی مجمع 
عمومی ســازمان ملــل بین تیم 
نخست وزیر  ترودو«  »جاســتین 
کانادا و مقامــات عمانی احتمالاً 
نقطــه  عطف تلاش کانــادا برای 
تضمیــن آزادی »هما هودفر« از 

زندان ایران بوده است.
طبق این گزارش، این نشست 
محرمانه در حاشــیه یک نشست 
بزرگتر و بعد از آن صورت گرفت 
که »باراک اوباما« رئیس جمهوری 
آمریکا، ســخنرانی پایانی خود در 

مجمع عمومی سازمان ملل را به 
پایان رساند.

به گزارش فارس، جاســتین 
ترودو، کارکنان ارشد تیم سیاسی 
وی و مشــاوران سیاست خارجی 
وی، نشست محرمانه ای را با وزیر 
خارجه عمان و هیئت کوچکی از 

مقامات عمانی برگزار کردند.
این گــزارش ادامــه داد که 
نخســت وزیر کانادا حدود 11 روز 
قبــل در 9 ســپتامبر از طریــق 
تماس تلفنی با »یوسف بن علوی بن 
عبدالله« وزیر خارجه عمان تماس 
حاصل کرده بود تا از او درخواست 
کند به تضمیــن آزادی هودفر از 
ایــران کمک کند امــا این اولین 
نشســت رو در رو بین مقامات دو 
کشور بوده اســت و ظاهراً نقش 
مهمــی در تضمین آزادی هودفر 

ایفا کرده است.
خردادمــاه ســال جاری هما 
هودفــر، از فعــالان شــبکه های 
فمینیســتی کــه دارای تابعیت 
ایرانی- ایرلندی و کانادایی است، 
توســط ضابطین قضایی دستگیر 
شــد. هودفر در پوشش علمی و 
آکادمیک طی سال ها به ایران رفت 

و آمد داشته است.

گفت: تازه چه خبر؟!
گفتم: کلینتون و ترامپ، دو نامزد ریاست جمهوری آمریکا 
در مناظره تلویزیونی خود با یکدیگر در ابراز کینه و دشمنی 

علیه ایران مسابقه گذاشته بودند.
گفــت: در ضمن بدجوری هم پته همدیگر را روی آب انداخته و 

نشان داده اند که چه جانوران وحشی و درنده ای هستند.
گفتم: چه بهتر که این جک و جانورها دشمن ایران باشند.
گفت: »اولیور استون« کارگردان معروف هالیوود با مشاهده این 
مناظره گفته اســت، »مردم آمریکا نمی دانند به ترامپ دیوانه رأی  

بدهند یا کلینتون دروغگو«
گفتم: در کوپه قطار یکی می گفت اگر پنجره باز باشد، من 
از سرما تلف می شوم و دیگری می گفت؛ اگر بسته باشد، من 
از گرما می میرم، دعوا که بالا گرفت، رئیس قطار آمد و گفت؛ 
نیم ســاعت پنجره باز باشد که این یارو از سرما بمیرد و بعد 
نیم ســاعت بسته باشد که آن یکی از گرما تلف شود تا قال 

قضیه کنده شود!

سی بی سی:

نشست محرمانه در سازمان ملل
به آزادی هما هودفر منجر شد

سرویس سیاسی-
معاون نظارت و هماهنگی 
جمهور  رئیس  اول  معــاون 
در مصاحبــه ای پیرامــون 
نجومی بگیران گفته است که 
قانون  هیچ کدام خلاف  اینها 
و کسی که خلاف  نگرفته اند 
ظلم  این  نکرده،  عمل  قانون 

است که با او برخورد شود!
از ابتــدای مطــرح شــدن 
برخــی  نجومــی  فیش هــای 
دولتمــردان ضمــن حملــه به 
منتقــدان این فیش ها به دفاع از 
نجومی بگیران پرداختند این دفاع 
به صورت هــای مختلف صورت 
گرفــت و در مرحله بعد موضوع 
فرافکنی به صورت گسترده آغاز 
شد. دیروز بار دیگر »رضا ویسه« 
معاون نظارت و هماهنگی اسحاق 
اول رئیس  جهانگیری )معــاون 
جمهور( ایــن دریافت های حرام 
و نامشــروع را بــه درجه »غیر 
عــرف« تقلیل داد و تصریح کرد 
کــه نمی توانند ایــن تصمیمات 
)دریافت های نجومی( را غیرقانونی 
بدانند بلکه آنها تنها »غیرعرف« 

تلقی می کنند.
تصور و برداشت از یک موضوع 
با نوع عملکرد و واکنش نسبت به 
آن رابطه مستقیم دارد. وقتی نگاه 
دولتمردان نسبت به حرامخواران 
و سوء استفاده کنندگان از بیت 
المــال چنین اســت قطعا نوع 
برخورد هــم نمی تواند آن چنان 
که شایسته اســت و ملت ایران 

انتظار دارند صورت گیرد.
شفافیت؛ از ادعا تا عمل

رضا ویســه، معــاون نظارت 
و هماهنگی معــاون اول رئیس 
جمهــور در پاســخ به ســوال 
خبرنــگار فارس پیرامون  مطرح 
بودن انتقادات گســترده  نسبت 
به عملکــرد دولــت در برخورد 
بــا این فیشــهای نجومی گفت: 
»دولت تدبیــر و امید از اول هم 
آمد و اعلام کرد که من روی دو 
محور قانون گرایی و شفاف سازی 
کار خواهم کــرد و این دو عامل 
مبنای مبارزه با فســاد هستند و 
اگر ما می خواهیم با فساد مبارزه 
کنیم باید اصول را رعایت کنیم 

و قانون گرایی و ملزم کردن همه 
ارکان جامعــه به رعایت قانون و 
شفاف سازی به این معنا که هیچ 
کار پشــت پرده ای نداریم و هیچ 
کار پشت در بســته نداریم مگر 

اینکه مسائل امنیتی باشد.«
ویسه در حالی شفاف سازی را 
از نقاط برجسته دولت خصوصا در 
موضوع فیش های نجومی می داند 
که از آغاز این ماجرا تاکنون تنها 
با کســانی که فیش های آنان در 
رسانه ها مطرح شد برخوردی در 
حد عزل یا استعفا صورت گرفت 
و تاکنون دولت خود لیســتی در 
مورد دیگر افــراد نجومی بگیر و 
برخورد صورت گرفته با آنها ارائه 

نداده است.
با کدام نزدیکان کابینه 

برخورد شده است؟
ویســه در جایی دیگر از این 
مصاحبه گفته است: »این دولت 
گفت هیچ کس بــرای من فرق 
نــدارد و با هیچ فــردی هم عقد 
اخوت نبســته ام و مــا برمبنای 
سلامت و رعایت قوانین حرکت 
می کنیم و هر کســی که خلاف 
کرد براســاس قانون با او برخورد 
می کنیم و در عمل هم آن را ثابت 
کرد و نشــان داد که مرد این کار 
است و با نزدیک ترین افراد کابینه 
بر سر این موضوع برخورد کرد.«

البته ایشــان مشخص نکرده 
که این افــراد که نزدیک ترین ها 
بــه کابینه بوده اند چه کســانی 

هســتند و چه برخوردی با آنها 
صورت گرفته است؟ در فقره مدیر 
234میلیونی بانک رفاه که انتصاب 
وی به توصیه و با فشــار یکی از 
همراهان همیشگی کابینه یعنی 
حسین فریدون صورت گرفت چه 

برخوردی با وی شد؟
سخن از برخورد با نزدیکان 

کابینه دولت یازدهم
 و فرافکنی به دولت قبل

اما در ادامه، رضا ویســه از 
شــیوه دوم برخورد دولتمردان 
نجومی  فیشــهای  موضــوع  با 
نیز اســتفاده می کند که همان 
فرافکنی به قبل است: »در زمان 
دولت قبل آمده اند یک تفویض 
اختیاراتــی انجام داده اند،  یعنی 
تعیین حقوق و دستمزد به یک 
هیئت امنا تفویض شــده و آن 
هیئت امنا هــم آن را به هیئت 
مدیره تفویض کرده و آن هیئت 
مدیــره هم می آمــده و حقوق 
و دســتمزد را تعیین می کرده 
برای کارمندان خودش و هیئت 
مدیره و این اتفاقی که افتاده به 
این گونه  بوده که آنها خودشان 
تعیین  حقوق  خودشــان  برای 

می کردند.«
نکته جالب آن اســت که وی 
)همچنان کــه پیش از این آمد( 
مدعی برخــورد دولت یازدهم با 
نزدیکترین افراد کابینه اش است. 
حال بایــد به ایــن موضوع نیز 
توجه داشــت که نجومی بگیران 

سوءاستفاده کنندگان از منافذی 
بودند که در قانون وجود داشــته 
است. به عبارتی این کسانی که در 
شمار سوءاستفاده کنندگان بودند 
به قول معاون اسحاق جهانگیری 
در زمــره »نزدیک ترین افراد به 

کابینه« دولت یازدهم بوده اند. 
ای کاش به جای فرافکنی

 اقرار به خطا صورت 
می گرفت

ویسه آن چنان که در مصاحبه 
اش با فارس گفته معتقد اســت 
که »دولت براساس آن حرفی که 
اول به مردم زد، عمل کرد. به هر 
حال شــما بدانید که در سیستم 
دولتی ممکن اســت اشــتباهی 
پیش بیاید، اما مهم این اســت 
که ما بر اشتباه مان اصرار نکنیم 
و روی خطای خود باقی نمانیم و 
این عنصر صداقت و شفافیت در 

عمل نشان داده شد.«
اقــرار بر این نکته که »دولت 
در فقره فیش های نجومی مرتکب 
اشتباه شده« جای تحسین دارد 
و اینکه دولت نباید با روش های 
گوناگون مثل حمایت از نجومی 
بگیران و فرافکنی و مقصر دانستن 
دیگر ارگان ها »بر اشتباهش اصرار 
کند و روی خطای خود بماند«؛ 
البته آنچه در این فراز از سخنان 
ویســه آمده با بخش های دیگر 
اظهارات او که به آنها اشاره خواهد 

شد متناقض می نماید.
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یک مقام ارشد دولتی:

برخورد با مدیران نجومی ظلم است!

احمدی نژاد:
در عمل به منویات رهبر انقلاب

برنامه ای برای حضور در انتخابات ندارم
پس از سخنان رهبر معظم انقلاب در درس 
خارج فقه روز دوشــنبه، محمود احمدی نژاد با 
ارسال نامه ای اعلام کرد که در عمل به منویات 
رهبر انقلاب، برنامــه ای برای حضور در عرصه 

رقابت های انتخاباتی سال آینده ندارد. 
در ابتدای این نامه آمده اســت: »همان گونه که 
مستحضر هستید در دیدار مورخ نهم شهریورماه سال 
جاری، اینجانب برنامه های تبیین انقلاب در سراســر 
کشــور را تشــریح نمودم، پــس از آن حضرت عالی 
توصیه فرمودید که در این دوره مصلحت نیست بنده 
در انتخابات شرکت نمایم و اینجانب نیز تبعیت خود 

را اعلام نمودم.«

وی در ادامه افزوده است: »ضمن تشکر از بیانات 
مهم حضرت عالی در جلســه درس خارج فقه مورخ 
پنجم مهرماه جاری، به استحضار می رسانم که در عمل 
به منویات رهبر بزرگوار انقلاب، برنامه ای برای حضور 

در عرصه رقابت های انتخاباتی سال آینده ندارم.«
احمدی نژاد در پایان نامه خود آورده اســت: »به 
لطف خداوند متعال و با افتخار همواره به عنوان سرباز 
کوچــک انقلاب و خادم مردم باقــی خواهم ماند. از 
خداوند منان برای حضرت عالی ســلامتی و موفقیت 
بیشــتر و برای ملت بزرگوار ایران عزت و ســربلندی 
روزافزون، در ســایه عنایات حضرت ولی عصر )عج( 

مسالت دارم.«


